



Located in a typical Tropezian house, **la Maison des Papillons**— **musée Dany-Lartigue** invites you to discover its impressive butterflies and insects collection that Dany Lartigue, passionate painter and entomologist, gathered for decades.

Displayed on scenery backgrounds or herbarium, you will discover a poetic description of butterflies in their natural environment as well as an original approach of mimicry and camouflage. After having dedicated his life to exaltation of beauty, Dany Lartigue passed away on June 28, 2017, at the age of 95.

The museum has 6 main areas

- 🦋 The reception-boutique.
- 🦋 The exotic butterflies room where many species with shimmering colours are displayed.
- 🦋 The garden area where artworks are displayed.
- 🦋 The staircase walls where more than 30 photographs are hung, a large number were taken by Jacques-Henri Lartigue, Dany's father.
- 🦋 The French butterflies room where most of the endemic collection of the museum is located.
- 🦋 Dany's studio where he created his butterflies compositions and where he painted many of his artwork. The museum currently holds a selection of his most important paintings.

OUVERTURE | OPENING

14h - 18h
Du 10/02 au 06/04
Du 02/09 au 03/11 :
lundi, mardi, mercredi, samedi,
dimanche

10h - 12h • 14h - 18h
Du 07/04 au 30/06 :
lundi, mardi, mercredi, samedi,
dimanche

Du 30/06 au 01/09 :
ouvert 7 jours sur 7

2 pm - 6 pm
From February 1st - June 30th •
From September 2nd - November

30th :
Monday, Tuesday, Wednesday,
Saturday, Sunday
10 am - 12 pm • 2 pm - 6 pm
From April 7 - June 30 :
Monday, Tuesday, Wednesday,
Saturday, Sunday.

From June 30 to September 1
Open 7 days a week

FERMETURE | CLOSED

01/01 • 01/05 • 17/05 • 25/12

January 1st • May 1st • May 17th •
December 25th

GRATUIT | FREE ADMISSION

ICOM • -12 ans
(présenter un justificatif)

ICOM • Children under 12
(upon presentation of proof)

2€



American Express non acceptée | American Express not accepted



Rez de chaussé uniquement
Ground floor only



17 Rue Etienne Berny / 04 94 55 90 10
papillons@ville-sainttropez.fr



Ne pas jeter sur la voie publique - Please do not litter.


La Maison des Papillons
Musée Dany Lartigue



ÉDITION 2024



Dany LARTIGUE (1921-2017)

Dans le cadre typiquement tropézien d'une maison de village, **la Maison des Papillons - musée Dany-Lartigue** vous invite à découvrir son étonnante collection de papillons et d'insectes rassemblée durant plusieurs décennies par **Dany Lartigue**, peintre et entomologiste passionné.



Mais c'est dans l'originalité de sa présentation que le musée révèle son caractère unique : sur des fonds paysagers ou des herbiers, Dany Lartigue a composé, avec toute sa sensibilité artistique, une description poétique des papillons dans leur environnement et une approche inédite du mimétisme et du camouflage.



LE MUSÉE EST CONSTITUÉ DE 6 ESPACES

- 🦋 L'accueil-boutique.
- 🦋 La pièce des papillons exotiques où sont présentées plusieurs compositions aux couleurs chatoyantes.
- 🦋 Le jardin qui abrite dans un cadre bucolique les œuvres de Dany Lartigue et de son fils Martin Lartigue.
- 🦋 L'escalier où sont présentées plus d'une trentaine de photographies dont un grand nombre ont été prises par le célèbre photographe Jacques-Henri Lartigue, père de Dany.
- 🦋 La salle des papillons de France qui recèle l'essentiel de la collection entomologique du musée.
- 🦋 L'atelier où Dany Lartigue créa ses compositions de papillonset où il peignit une importante série de tableaux. Désormais, le musée y présente une sélection de ses peintures les plus remarquables.

